
 Zápis OsV Kutná Hora – Šipší č.: 2/22 
OsV: Osadní výbor Šipší (dále: ,,OsV“) 
Datum:   1. 28.02.2022 v 18:00 hod. 
Přítomni: 
 
 
Zapsal: 
Omluvili se: 
 
Neomluveni: 
Pozvaný host:  

Předseda: Martin Suchánek 
Členové: Ondřej Skřivan, Alexandr Špalek, Petr Vávra, Juraj Kozák, František Záleský, Hana 
Žampachová, Šárka Zmeková, Petr Kalenda, Jan Harsa, Lukáš Seifert, Martin Hlavatý; 
Jan Harsa; 
Ivan Kapusta, Jan Lenk, Josef Krištof, Svatava Keltnerová, Zdeňka Balšánková, Silvia 
Doušová, místostarostka; 
x 
x 

Člen RM, ZM: x 
Příští jednání: 28.03.2022 
 
1) Program jednání včetně krátkého komentáře: 
 
Předseda OsV M. Suchánek seznámil přítomné s programem:  

o body z minulých jednání; 
o zprávy z úřadu; 
o Územní studie v Šipší; 
o různé. 

 
Body z minulého jednání, status: 

o Pohyb cyklistů v protisměru okolo stadionu Sparty – stále v řešení, posuzuje DI KH; 
o Odchyt holubů 2022 – navrženo úřadu; 
o Participativní rozpočet – přehled návrhů; 
o Přechod INTERCORA – opětovně předloženo k řešení, minule neprošlo přes normy; 
o Dotazník mezi pejskaři z návrhu Petra Kalendy – udržování pořádku majiteli psů.  

Dotazník je možné odevzdat v Leporu nebo vyplnit online - https://bit.ly/dotaznik-psi 
o Dům Jana Palacha 162-165 – stížnost pana Kozáka na přerostlé stromy.  

Martin Starý navrhnul řešení. Společenství projedná většinovou podporu obyvatel domů; 
o Hřiště Opletalova – dodány 2 překážky z participativního rozpočtu, lajnování možné při vhodném 

počasí (minimálně trvale přes 10 st). 
 
Projednáno: 

o Velikonoční stromy 2022, ,,Svátek jara ve městě“ aneb sousedské setkání na Květnou neděli – 
komunitní akce 10.04.2022 v přípravě, účast potvrdila ZŠ Jana Palacha, Křesťanské společenství, 
Klub Sluníčko; 

o Posypový materiál – OsV doporučuje zajištění odstranění posypového materiálu z vozovek.  
Zejména Havířská stezka – materiál je uježděný a vznikají vyjeté koleje; 

o Podélné parkování u Leporu – chodník slouží často jako parkoviště a nedá se procházet. Zejména 
s kočárkem je problém; 

o Lidé si stěžují na malé pěší kontroly od Městské policie – pouze projíždí, neprochází. 
o Územní studie v Šipší: 

o doprava obecně – členové OsV vyjádřili obavy ze zvýšené dopravy v současné zástavbě 
Šipší – zejména Opletalova; 



 

o doprava v klidu – máme problémy s parkováním – dle uvedených názorů se problém 
s parkováním prohloubí; 

o dopravní generel – dokument neřeší takové zvýšení dopravy; 
o mateřské školy, základní školy – již nyní je nedostatek míst zejména v mateřských školách 

– součástí studie není řešení tohoto problému; 
o občanská vybavenost – celkově chybí dopady na město a potřebnou vybavenost; 
o přívalové deště, kapacita kanalizace – pan Záleský vyjádřil obavu z případných přívalových 

dešťů a kapacity kanalizace. Při větších deštích je již nyní problém; 
o OsV nebyl o existenci územní studie ze září 2021 nikým informován a členové neměli 

možnost případných připomínek! Vyjádřena nespokojenost s informováním občanů 
o záměrech se zásadním dopadem na život ve městě. 

Usnesení OsV: ,,Město musí řešit navazující občanskou vybavenost. Jde zejména 
o mateřské školy, základní školy, lékaře, parkování pro současné obyvatele sídliště. 
Je třeba začlenit systém pro přívalové deště (zkušenost potvrzuje), zohlednit kapacitu 
kanalizace.“ 
Schváleno hlasováním: členové souhlasí jednomyslně. 

o Obchodní dům LIDL: 
o OsV žádá stavbu nových komunikací a až následně stavbu obchodního domu (přes novou 

komunikaci) - je důvodná obava, že současná infrastruktura tento nápor nebude zvládat 
a sníží se kvalita života obyvatel (prach, hluk). 

Usnesení OsV: ,,Priorita je vybudování komunikace, která spojí provozovnu LIDL s ulicí 
Nad Sady. Tento příjezd musí být vybudovaný přednostně, aby stavební technika 
nezatěžovala ulici Opletalova a Ortenova.“ 
Schváleno hlasováním:                                                         členové OsV souhlasí jednomyslně. 

o Bytová výstavba Benešova: 
o Je-li/bude-li třeba hledat náhradní parkování/navýšení projektové kapacity parkování 

v souvislosti s výstavbou na ul. Benešova, je třeba najít řešení v dopravním generelu 
Hlouška nebo Šipší. Případný problém s nedostatkem parkovacích míst bude přenesen, 
směr Ostašova, linie Benešova včetně Dolní a dále dominově směr Studně.  

Usnesení OsV: ,,Případné navýšení plánované kapacity při řešení dopravy v klidu pro 
projekt Benešova je třeba řešit místně v souladu s dopravním generelem Hlouška 
a Šipší.“ 
Schváleno hlasováním:                                                         členové OsV souhlasí jednomyslně. 

o Program rezidentního stání v městských částech Šipší a Hlouška 
o OsV žádá návštěvu zástupce města na příštím jednání OsV a prezentaci návrhu, 

dále viz jednání a usnesení zastupitelstva města ze dne 14.12.2022. 
 

o Požadavky občanů –  
o Podnět č.1: vyrovnání a vysvahování chodníků v ulici 17. listopadu po celé délce.  

§ Důvod: v době dešťů se na chodnících drží voda (kaluže); 
o Podnět č.2: po ukončení úklidového období na podzim dle možností ještě jednou provést 

úklid (prosinec–leden). 



§ Důvod: pod chodníkem od č. domů 94 až 97 zůstává velká vrstva hnijícího listí 
z listnatých stromů; 

o Podnět č.3: oprava chodníku za domem Opletalova 130-132. 
§ Důvod: Poničený betonový chodník v majetku Město Kutná Hora, který se 

zejména v zimě nadá udržovat v bezpečném stavu; 
o Podnět č.4: zastřešení kontejnerového stání vedle domu Jana Palacha 150 

§ Důvod: tvoří se kaluže nebo sníh.  

2) Připomínky, dotazy, návrhy k projednání v RM, ZM, MÚ: 

o RM – žádost občanů, aby Městská policie byla přítomná nejen jako projíždějící – chybí pěší hlídky 
strážníků; 

o RM – podélné parkování u Leporu – chodník slouží často jako parkoviště a nedá se procházet. 
Zejména s kočárkem je problém; 

o TO – posypový materiál – OsV doporučuje zajištění odstranění posypového materiálu z vozovek;  
o ZM – Územní studie v Šipší:  

o RM – ,, Město musí řešit navazující občanskou vybavenost. Jde zejména o mateřské 
školy, základní školy, lékaře, parkování pro současné obyvatele sídliště. Je třeba začlenit 
systém pro přívalové deště (zkušenost potvrzuje), zohlednit kapacitu kanalizace.“ 

o RM – ,,Priorita je vybudování komunikace, která spojí provozovnu LIDL s ulicí Nad Sady. 
Tento příjezd musí být vybudovaný přednostně, aby stavební technika nezatěžovala ulici 
Opletalova a Ortenova.“ 

o ZM – Bytová výstavba Benešova: 
o RM - ,,Případné navýšení plánované kapacity při řešení dopravy v klidu pro projekt 

Benešova je třeba řešit místně v souladu s dopravním generelem Hlouška a Šipší.“ 
o ZM – Program rezidentního stání v městských částech Šipší a Hlouška – OsV žádá návštěvu 

zástupce města a prezentaci návrhu řešení. 
o ZM – Připomínky občanů k řešení nebo vyjádření: 

o Podnět č.1: vyrovnání a vysvahování chodníků v ulici 17. listopadu po celé délce; 
o Podnět č.2: po ukončení úklidového období na podzim dle možností ještě jednou provést 

úklid (prosinec–leden); 
o Podnět č.3: oprava chodníků za domem Opletalova 130-132; 
o Podnět č.4: zastřešení kontejnerového stání Jana Palacha vedle domu Jana Palacha 150. 

Zápis zapsal/ověřil: Jan Harsa/Martin Suchánek 
 
 


